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Въведение

Това беше първото по рода си посещение на комисията по международна търговия 
(INTA) в Сан Франциско и района на залива. То последва предходните посещения във 
Вашингтон, в рамките на настоящия мандат (през февруари 2020 г. и ноември 2021 г.), 
които послужиха за срещи със събеседници, представящи федералното равнище.  Този 
път фокусът бе върху Калифорния в ролята ѝ на петата по големина икономика в света 
с новаторски дружества в цифровия, технологичния, финансовия и транспортния 
сектор.  

Посещението се състоя скоро след срещата на върха на ЕС и САЩ от 20 октомври 2023 
г. и предшестваше срещата на лидерите на Азиатско-тихоокеанското икономическо 
сътрудничество (APEC), проведена в Сан Франциско между 11 и 17 ноември 2023 г., 
която съвпадна със срещата на високо равнище между президента на САЩ Байдън и 
китайският президент Си. Така посещението бе навременна възможност да се разгледат 
троичните отношения между ЕС, САЩ и Китай и да се обсъдят рисковете и 
възможностите за европейската стратегия за икономическа сигурност.

По време на тридневното посещение комисията INTA се срещна с политически 
представители (щатския сенатор от Калифорния Скот Уийнър и съветници на 
заместник-губернатора на Калифорния) и ключови икономически заинтересовани 
страни (Apple, Tesla, Nvidia и Mozilla, пристанище „Оукланд“, както и German 
Accelerator, който основно помага на германски стартиращи предприятия в сектора на 
технологиите) и представители на академичните среди относно калифорнийската 
гледна точка към трансатлантическите търговски и инвестиционни отношения, 
икономическата сигурност и резултатите от Съвета по търговия и технологии (СТТ).

Контекст

Заключенията от срещата на върха ЕС – САЩ от 20 октомври послужиха за добра 
илюстрация за състоянието на отношенията между ЕС и САЩ.  По време на срещата на 
върха ЕС и САЩ продължиха да споделят обща гледна точка по геополитически 
въпроси, по-конкретно по отношение на незаконната агресивна война на Русия срещу 
Украйна. Въпреки това липсата на споразумение по двата основни въпроса в областта 
на търговията от срещата на върха – глобалното споразумение за устойчива стомана и 
споразуменията за минералите от критично значение, илюстрира подхода на 
администрацията на САЩ, която продължава да третира отвореността на търговията 
като слабост от гледна точка на изборите. 

Посещението също така се състоя непосредствено след стачката на United Auto Workers 
(UAW – обединени работници в автомобилния сектор) през 2023 г. Стачките започнаха 
на 15 септември 2023 г. (срещу Ford, General Motors и Stellantis) и приключиха между 
25 и 30 октомври, когато се постигнаха временни спогодби, които отговарят на 
множество от изискванията на UAW, по-специално относно възнагражденията, 
заплащането на извънреден труд и пенсионните обезщетения. 

Седмицата на посещението на комисията INTA също така бе паметна за областта на 
изкуствения интелект, тъй като съвпадна с изпълнителния указ на президента Байдън 
относно изкуствения интелект (ИИ), изявлението на лидерите на Г-7 относно процеса 
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от Хирошима в областта на ИИ, както и срещата на високо равнище в Лондон за ИИ, 
проведена на 1 ноември. Тези въпроси също бяха изложени в размяната на мнения на 
комисията INTA със съответните събеседници в Калифорния, по-специално по 
отношение на ролята на комисията INTA във връзка със СТТ.

Посещението на делегацията на комисията INTA също така се състоя почти паралелно 
с посещението на комисията по промишленост, изследвания и енергетика (ITRE). Двете 
комисии си оказаха съдействие и координираха програмите си изцяло предварително и 
две срещи бяха организирани съвместно: с генерални консули от държавите членки и 
посещението в Станфордския университет. Неотдавнашното посещение на комисията 
по правни въпроси (JURI) в Сан Франциско също предостави полезни идеи за 
подготовката на делегацията на комисията INTA. Посещението също така извлече 
ползи от сътрудничеството с новосъздаденото бюро за връзка на ЕС в Сан Франциско, 
което послужи като изключително полезно звено за контакт и място за провеждане на 
срещи. 

Обобщен разчет на срещите

В рамките на трите пълни дни на посещението се проведоха близо дванадесет срещи.  
Членовете на комисията INTA имаха възможност да се срещнат с широк спектър от 
участници: от профсъюзи до политици, от представители на академичното общество до 
заинтересовани страни от частния сектор.

Делегацията на комисията INTA проведе задълбочени срещи с технологични 
дружества. Посещението започна с обиколка и политическа дискусия в завода на Тесла 
във Фримонт, където членовете на ЕП размениха мнения с глобалния стратег по 
търговията, директора по публичната политика и бизнес развитието в Европа и 
Генералния съвет на съдружниците.  В Купъртино членовете на ЕП се срещнаха с 
вицепрезидентите на Apple, отговарящи за глобалното управление на снабдяването и 
доставките и за интелектуалната собственост. В същия ден те се срещнаха и с 
представители на Nvidia, по-специално ръководителя на политиката в областта на 
технологиите, глобалния ръководител за ИИ нациите и ръководителя за отношенията с 
правителствата на ЕС.  Членовете също така обмениха мнения с US Advocacy Lead на 
Mozilla Foundation и с главния юридически директор на Mozilla Corporation. German 
Accelerator също така уведоми членовете на ЕП за предизвикателствата и 
възможностите за европейските стартиращи предприятия в Силициевата долина. 

Командировката включи посещение на пристанище „Оукланд“, лидер в 
международната търговия.  Ръководството подчерта как разногласията между САЩ и 
Китай поставят нови предизвикателства пред пристанището. Те също така представиха 
значителните инвестиции за екологизиране на инфраструктурите на пристанището. 

Членовете също имаха възможността да посетят Калифорнийския университет, Бъркли 
и Станфордския университет, които са сред водещите научноизследователски и 
образователни институции. Срещата с изследователи от Калифорнийския университет, 
Бъркли, членуващи в профсъюза UAW, беше възможност за размяна на мнения относно 
скептицизма на профсъюзите към международната търговия, относно търговията 
между ЕС и САЩ в автомобилния сектор и възхода на китайските производители на 
автомобили в ролята на конкурентоспособни участници на разрастващия се пазар на 
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електрически превозни средства.

Оказа се трудно да се проведат срещи с политици от Калифорния на федерално и 
щатско ниво. Делегацията в крайна сметка успя да проведе среща с щатския сенатор от 
Калифорния Скот Уийнър и с Евън Рид, съветник по международните въпроси на 
заместник-губернатора на Калифорния г-жа Куналакис. И двете срещи предоставиха 
полезна информация за това как да се насърчат отношенията между ЕС и Калифорния. 

Основни въпроси

По време на срещите комисията INTA повдигна следните въпроси, отразяващи 
единната позиция на комисията и на Парламента. 

(1) Стратегия на ЕС за икономическа сигурност

Един от основните въпроси, разгледани по време на посещението, бе икономическата 
сигурност, по-конкретно с оглед на стратегията на ЕС за икономическа сигурност, 
публикувана на 20 юни 2023 г. от Комисията и върховния представител. Стратегията 
предлага, наред с другото, преразглеждане на Регламента за скрининг на преките 
чуждестранни инвестиции, Регламента на ЕС за контрол на износа на изделия с двойна 
употреба и ще разгледа какви рискове за сигурността могат да се получат като резултат 
от инвестиции на Съюза в чужбина. Като продължение на тази стратегия, комисията 
INTA също така организира изслушване по темата на икономическата сигурност в 
седмицата, предхождаща посещението на делегацията, по-конкретно като се сравняват 
подходите спрямо икономическата сигурност на САЩ, Япония и Тайван. На 4 
октомври Комисията издаде препоръки към държавите членки с акцент върху четири 
технологични области, за които се счита, че има най-голяма вероятност да 
представляват чувствителен и непосредствен риск във връзка със сигурността на 
технологиите и „изтичането“ на технологии, а именно: авангардните 
полупроводникови технологии, технологиите в областта на изкуствения интелект, 
квантовите технологии и биотехнологиите. 

Размяната на мнения с технологичните дружества в Калифорния се оказа 
информативна за разбирането на мащаба на въздействието на изготвения от 
администрацията на Байдън„Изпълнителен указ във връзка с мерки по отношение на 
инвестициите в определени технологии и продукти от значение за националната 
сигурност, които Съединените щати извършват в предизвикващи безпокойство 
държави “  и дали той е нанесъл критични щети, забавил или ускорил 
самодостатъчността на Китай в производството на подобни технологии и как е повлиял 
на калифорнийските дружества, чиито вериги за създаване на стойност и продажби са 
силно зависими от Китай. Членовете на комисията INTA изразиха резерви относно 
сравнително гъвкавото и широко използване на определението на САЩ за национална 
сигурност, което изглежда включва широк набор от икономически сектори.  

(2) Двустранни икономически/търговски отношения и резултатите от СТТ

По време на всички срещи също така се обсъдиха резултатите от СТТ като форум за 
обмен на най-добри практики и за сътрудничество по регулаторни подходи. 
Посещението съвпадна със значителен брой съобщения, които са от значение за СТТ, 
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по-конкретно изпълнителния указ на президента Байдън за ИИ, изявлението на 
лидерите на Г-7 относно процеса от Хирошима в областта на ИИ, срещата на високо 
равнище в Лондон за ИИ и съобщението, че САЩ преустановява своята подкрепа за 
договаряне на разпоредби относно потоци от данни, локализиране на данни и изходен 
код в рамките на инициативата за съвместно изявление относно електронната търговия, 
които бяха обсъдени по време на почти всички срещи. 

Членовете обмениха мнения за това как СТТ може да спомогне за преодоляване на 
разделението между ЕС и САЩ, като размяната на мнения се съсредоточи по-
конкретно върху ИИ, полупроводници, свързаност и стандартизация. Размяната на 
мнения също така разгледа въпросите дали тези сектори следва да се регулират на 
щатско или федерално равнище в САЩ и оценката им за предложено или прието 
законодателство на ЕС. Събеседниците като цяло се съгласиха, че необвързващите 
кодекси за поведение няма да бъдат достатъчни за постигането на необходимото 
равнище на безопасност и гаранции по отношение на ИИ.  Някои заинтересовани 
страни подчертаха трудностите за получаване на съответното равнище на достъп по 
отношение на подготовката и консултациите преди заседанията на СТТ. 

Въздействието на Закона за намаляване на инфлацията

Посещението на делегацията също така послужи, за да се придобие пряка представа за 
въздействието на Закона на САЩ за намаляване на инфлацията върху икономиката на 
Калифорния близо една година след влизането му в сила. Заинтересованите страни 
потвърдиха, че Законът за намаляване на инфлацията предоставя множество стимули за 
декарбонизация, например по отношение на пристанищната инфраструктура, но 
размяната на мнения също така потвърди, че Законът за намаляване на инфлацията е 
повлиял пряко на инвестиционни решения, например по отношение на производството 
на електрически батерии. 

По същия начин членове на комисията INTA обсъдиха перспективите за успех на 
преговорите между ЕС и САЩ по споразумението за минералите от критично 
значение, което ще позволи на производителите от ЕС да бъдат третирани при същите 
условия като производителите от САЩ съгласно Закона за намаляване на инфлацията. 
Делегацията на комисията INTA подчерта как това е нещо, което ще спомогне за 
еднакви условия на конкуренция между производители от ЕС и САЩ и ще премахне 
някои от дискриминационните аспекти на Закона за намаляване на инфлацията.

Регулаторно сътрудничество ЕС–Калифорния

На политическо равнище посещението на делегацията послужи, за да подчертае 
значението на регулаторното сътрудничество между ЕС и Калифорния. Членове на 
комисията INTA имаха възможност да подчертаят обхвата и дълбочината на 
Европейския зелен пакт и по-конкретно амбициозната реформа на системата на ЕС за 
търговия с емисии с разширяването на обхвата на СТЕ към морския транспорт и 
отделна нова СТЕ за сградите и автомобилния транспорт. Членовете на ЕП също така 
подчертаха как новият механизъм за корекция на въглеродните емисии на границите, 
придружаващ реформираната СТЕ, следва да се разглежда от трети страни като стимул 
за декарбонизация и приемане на политики за ценообразуване на въглеродните емисии 
подобно на Калифорния.  Членовете също така обмениха мнения на политическо 
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равнище относно законодателните подходи на Калифорния към регламентите за ИИ в 
сравнение с подхода на Съюза и дали законодателство на щатско равнище е подходящо 
при липсата на законодателство на федерално равнище. 

(3) Икономически отношения между ЕС, Китай и САЩ

Веригите за създаване на стойност на някои от калифорнийските дружества, които 
делегацията на комисията INTA посети, са силно свързани с Китай. Заинтересованите 
страни подчертаха, че е важно да се подходи внимателно по отношение на понятия като 
„понижаване на риска“ и „отделяне“. Повечето събеседници изтъкнаха, че отделянето 
от китайската икономика не изглежда осъществимо предвид високата степен на 
взаимозависимост между двете икономики. Прегледът на търговските отношения 
потвърждава, че докато през 2022 г. търговският дефицит на САЩ с Китай е 
продължил да се разширява, както износът на САЩ за Китай, така и вносът му от 
Китай са продължили да нарастват за трета поредна година, което представлява 
значително подобрение от ниските равнища от 2020 г. Дори по отношение на 
понижаването на риска заинтересованите страни подчертаха, че е важно да има ясно и 
тясно определение на понятието, за да се избегне спирала от контрамерки и ответни 
мерки, включително с оглед на обстоятелството, че Китай контролира доставките на 
суровини, които са от критично значение за екологичния и цифровия преход. 
Участниците взеха също така под внимание ръста на китайския износ на електрически 
превозни средства, задвижвани с акумулаторни батерии, и антисубсидийните 
разследвания, обявени от председателя на Комисията Фон дер Лайен по време на речта 
ѝ за състоянието на Съюза от 13 септември 2023 г. Участниците признаха 
конкурентоспособността на Китай във високотехнологичния сектор – от 
автомобилостроенето до полупроводниците, и отбелязаха, че това е постигнато чрез 
силна публична финансова подкрепа. 

Заключения и последващи мерки

Тази ad hoc делегация, макар да направи посещението си към края на законодателния 
мандат, предостави ключова информация относно начина на мислене в Калифорния по 
отношение на въпроси от голямо значение за трансатлантическия търговски и 
икономически дебат: икономическа сигурност, понижаване на риска, регулаторно 
сътрудничество в областта на цифровия сектор, декарбонизация, регулиране на ИИ, 
както и по отношение на бъдещето на Съвета по търговия и технологии (СТТ). 
Посещението допринесе по-специално за нюансиране на гледната точка на Вашингтон 
по тези въпроси, предвид това, че Калифорния представлява щат, чиито разбирания са 
значително по-близки до европейските, отколкото тези на другите щати. 

По-специално делегацията предостави опит от първа ръка относно въздействието на 
прилагането на мерките на САЩ за контрол на износа и за скрининг на инвестициите в 
чужбина – въпроси, които ще занимаят Парламента и по-конкретно комисията INTA в 
близко бъдеще. В това отношение на 24 януари се очаква публикуването на пакет за 
икономическа сигурност, който ще включва преглед на Регламента за скрининг на 
преките чуждестранни инвестиции и ще бъде последван от бяла книга относно 
контрола на износа, както и от инициатива за инвестициите в чужбина. 

Освен това делегацията даде възможност да се обсъдят следващите въпроси в дневния 
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ред на СТТ. 

По отношение на последващите мерки:

- да продължи да се наблюдава развитието на търговските и икономическите 
отношения между ЕС и САЩ и да се използва информацията, придобита от 
делегацията, с оглед на изготвянето на позицията на Парламента относно 
трансатлантическите търговски отношения, икономическата сигурност, контрола 
върху износа и скрининга на инвестициите;

- да продължи размяната на мнения относно трансатлантическата търговия в 
рамките на комисията INTA, групите за наблюдение и техническите брифинги. 
Резултатите от работата на делегацията вече бяха докладвани по време на 
заседанието на комисията INTA на 27 – 28 ноември 2023 г., както и в рамките на 
заседания на няколко групи за наблюдение на САЩ, проведени след посещението 
на делегацията и срещата на високо равнище между ЕС и САЩ; 

- да се гарантира непрекъснат демократичен контрол върху СТТ и неговите 
работни групи, където търговията има водеща роля, и да се отправи отново 
покана преди и след следващата политическа среща към съпредседателите на ЕС 
– изпълнителния заместник-председател Домбровскис и изпълнителния 
заместник-председател Вестегер – да разменят мнения съвместно с другите 
комисии на Парламента, чиито дейности по контрол са свързани със СТТ. Следва 
да се отбележи, че датата на 5-ото заседание на СТТ, което ще бъде организирано 
в САЩ, беше преместена неколкократно и понастоящем заседанието се очаква да 
се състои в началото на 2024 г. Белгийското председателство на Съвета също има 
за цел да проведе заседание на СТТ през първото полугодие на 2024 г. Тези две 
заседания на СТТ вероятно ще бъдат последните за 2024 г. предвид предстоящите 
избори за Европейски парламент и изборите в САЩ; 

- да се поддържат създадените полезни контакти със заинтересованите страни в 
Калифорния посредством:
o продължаване на обмена с бюрото за връзка на ЕС в Сан Франциско и с 

бюрото за връзка на ЕП във Вашингтон по отношение на релевантни 
новости, по-специално преди и след заседанията на СТТ, както и с 
генералните консулства на държавите членки в Сан Франциско;

o организиране на срещи (присъствени или онлайн) с партньори, с които не 
беше възможно да се осъществи среща по време на това посещение, 
включително щатски сенатори, заинтересовани страни и европейски 
дружества, установени в различни щати (подобна среща вече беше 
организирана веднъж след завръщането на делегацията за конкретна 
заинтересована страна, която не можа да се срещне с делегацията, докато тя 
беше в Калифорния).

Приложение: Окончателна програма 
Съобщение за пресата на ЕП относно посещението на делегацията 
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ПОСЕЩЕНИЕ НА
КОМИСИЯТА ПО МЕЖДУНАРОДНА ТЪРГОВИЯ (INTA)

ДО САН ФРАНЦИСКО И РАЙОНА НА ЗАЛИВА, 30 ОКТОМВРИ – 1 НОЕМВРИ, 2023 Г.

ОКОНЧАТЕЛНА ПРОГРАМА

Понеделник – 30 октомври, 2023 г. Сан Франциско
9.00 – 11.30 ч. Фабрика на Тесла във Фримонт – среща и обиколка на 

съоръжението

13.00 – 14.00 ч. Среща със съветника по международни въпроси на заместник-
губернатора на Калифорния – г-жа Куналакис 

14.00 – 14.45 ч. Брифинг от заместник-ръководителя на бюрото на ЕС в Сан 
Франциско 

15.15 – 17.00 ч. Среща с представители на пристанище Оукланд, обиколка на 
морските пристанищни съоръжения и брифинг 

17.30 – 19.00 ч. Среща с представители на United Auto Workers (UAW) и 
посещение на Калифорнийския университет, лаборатории на 
Бъркли 

Вторник – 31 октомври, 2023 г. Сан Франциско

8.00 – 9.00 ч. Работна закуска с генералните консули на държавите членки 

10.00 – 12.00 ч. Среща в Apple и обиколка на съоръженията 

15.00 – 17.00 ч. Среща в Nvidia 

Сряда – 1 ноември, 2023 г. Сан Франциско

8.30 – 9.25 ч. Mozilla Foundation 

9.45 – 10.30 ч. Среща със Скот Уийнър, сенатор на Калифорния 

11.30 – 13.15 ч. Станфордски университет – обедна среща и посещение на кампуса 

13.30 – 14.30 ч. Среща с German Accelerator 

Край на посещението на делегацията
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Парламентарна търговска делегация в Сан Франциско следващата 
седмица
Съобщения за медиите
 

КОМИСИЯ ПО МЕЖДУНАРОДНА ТЪРГОВИЯ (INTA)  

 

25-10-2023 - 16:45 

 

От 30 октомври до 1 ноември делегация от петима членове на ЕП от комисията по 
търговия ще посети Сан Франциско и района на залива.
Членовете на ЕП планират да посетят автомобилопроизводител, както и пристанището 
на Оукланд, където ще се срещнат с местни органи. Законодателите ще се срещнат и с 
представители на синдикатите в Бъркли. Членовете на ЕП ще се срещнат също така с 
високотехнологични дружества и дружества в областта на полупроводниците и ще 
проведат размяна на мнения в Станфордския университет. Очаква се също така 
членовете на ЕП да проведат дискусия с делегация от членове на законодателния орган 
на щата Калифорния.

Делегацията ще се ръководи от председателя на комисията по международна търговия 
(INTA) Бернд Ланге (S&D, Германия) и ще включва Елжбета Катажина Лукачийевска 
(PPE, Полша), Инма Родригес Пинеро (S&D, Испания), Миапетра Кумпула-Натри 
(S&D, Финландия), заместник-председател на делегацията за връзки със САЩ, и Мари-
Пиер Ведрен (Renew, Франция), заместник-председател на комисията INTA.

Цитат
„По-нататъшното прецизиране на икономическата ни стратегия ще бъде основният 
акцент на нашите разговори в Калифорния. Независимо дали обсъждаме 
полупроводници, производство на автомобили или критична инфраструктура, трябва да 
гарантираме, че всяко ограничение, което поставяме пред отворената търговия, е 
съобразено с потребностите, ограничено и ефективно. Искаме да чуем директно от 
работниците, фирмите и политиците на Калифорния как те подхождат към 
икономическата си стратегия и как ЕС, САЩ и трети държави следва да си 
сътрудничат в тази област, независимо дали става въпрос за входящи инвестиции или 
инвестиции в чужбина, или за контрол върху износа. Посещението ще бъде от ключово 
значение и за размяна на мнения относно регулацията на цифровия свят, по-специално 
що се отнася до цифровата търговия и до начина, по който Съветът по търговия и 
технологии следва да бъде допълнително укрепен за тази цел“, заяви Бернд Ланге.

Контекст
Двустранните търговски и инвестиционни отношения между ЕС и САЩ са най-
големите в света. През последните няколко години търговските отношения са 
обусловени от определени търкания, последно поради Закона за намаляване на 
инфлацията (IRA), а по-рано поради мерките на САЩ по отношение на стоманата и 
алуминия. През 2021 г. беше създаден Съвет по търговия и технологии ЕС – САЩ с цел 
координация по ключови глобални търговски, икономически и технологични въпроси и 
задълбочаване на трансатлантическите търговски и икономически отношения. По 
време на срещата на високо равнище между ЕС и САЩ на 20 октомври във Вашингтон 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room?contentType=committee&keywordValue=INTA
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/1909
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/96791
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/96791
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/125043
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/124735
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/124735
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/197502
https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/197502
https://policy.trade.ec.europa.eu/eu-trade-relationships-country-and-region/countries-and-regions/united-states_en
https://policy.trade.ec.europa.eu/eu-trade-relationships-country-and-region/countries-and-regions/united-states_en
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/en/document/IPOL_IDA(2023)740087
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/en/document/IPOL_IDA(2023)740087
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/en/document/EPRS_BRI(2023)754554
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двете страни се споразумяха да продължат разговорите, но все още не е постигнато 
споразумение относно стоманата и алуминия, нито пробив по отношение на 
Споразумението за минералите от критично значение.

Допълнителна информация

 Резолюция относно започването на преговори за споразумение със Съединените 
американски щати за укрепване на международните вериги на доставка на минерали 
от критично значение (18.10.2023 г.)

 Председателят на комисията по търговия: Парламентът очаква резултати, съвместими 
със СТО, от срещата на високо равнище ЕС – САЩ 

 Резолюция на Парламента относно бъдещето на отношенията между ЕС и САЩ 
(26.7.2021 г.)

 Мозъчен тръст на ЕП: Трансатлантически отношения: САЩ и Канада 
 Мултимедиен пакет относно търговските отношения между ЕС и САЩ
 Комисия по международна търговия

 

Ref.: 20231024IPR08208

https://www.europarl.europa.eu/news/bg/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/bg/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/bg/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/bg/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/bg/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2021-0250_BG.html
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2021-0250_BG.html
https://www.europarl.europa.eu/factsheets/bg/sheet/174/transatlantic-relations-the-us-and-canada
https://multimedia.europarl.europa.eu/bg/topic/eu-usa_17601
https://www.europarl.europa.eu/committees/bg/inta/home/highlights
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Председателят на комисията по търговия: Парламентът очаква 
резултати, съвместими със СТО, от срещата на високо равнище ЕС – 
САЩ
Съобщения за медиите
 

КОМИСИЯ ПО МЕЖДУНАРОДНА ТЪРГОВИЯ (INTA)  

 

18-10-2023 - 17:21 

 

Днес председателят на комисията по търговия Бернд Ланге (S&D, Германия) 
направи следното изявление преди срещата на високо равнище между ЕС и САЩ 
в петък във Вашингтон.
„В този бурен геополитически климат трябва да се възползваме от вероятно последната 
оставаща възможност в рамките на настоящата Комисия на ЕС и администрация на 
САЩ да намерим решения на съществуващите търговски търкания. При все това 
трябва да останем верни на нашите ценности, разпоредби и ангажимент към 
международната търговска система. Споразумение със САЩ относно полезните 
изкопаеми от критично значение би осигурило еднакви условия на конкуренция и би 
дало възможност на дружествата, установени в ЕС, да участват във веригите на 
доставки на САЩ за производството на акумулаторни батерии за електрически 
превозни средства, като по този начин би компенсирало някои от щетите, причинени от 
Закона за намаляване на инфлацията (IRA). Подобно споразумение би могло също така 
да ни помогне да обединим усилията си за подобряване на защитата на трудовите права 
в нашите вериги за доставки на минерали от критично значение. То обаче трябва да 
зачита изцяло многостранните правила и механизми, разработени по-специално от 
Международната организация на труда, съответните ни регулаторни подходи, и може 
да се осъществи само в сътрудничество с нашите търговски партньори.

Втори ключов резултат от срещата би могла да бъде рамка за бъдещо Глобално 
споразумение за устойчиви стомана и алуминий. Това следва да бъде междинна 
стъпка към намиране на решение, което трайно да вдигне незаконните 232 тарифи на 
Тръмп и съответните ответни мерки на ЕС. Това би довело до облекчение и правна 
сигурност за много сектори от двете страни на Атлантическия океан, които понесоха 
големи щети през последните няколко години. При все това не следва да се търси 
споразумение на всяка цена. Първо, каквото и да е споразумение следва да бъде 
напълно съвместимо със СТО. Това означава, че ако използваме съществуващите 
инструменти за търговска защита за справяне с непазарния свръхкапацитет, тези 
инструменти следва да продължат да се основават на обективни разследвания, а не на 
политически съображения. ЕС по никакъв начин не следва да се съгласява с рамка, 
която би подкопала СТО, отслабила многостранната търговска система и довела до още 
по-голям протекционизъм и фрагментирана глобализация. Споразумението следва 
също така да защитава и поддържа съществуващото законодателство на Съюза и да 
включва механизма за корекция на въглеродните емисии на границите.

Ако бъдат сключени, и двете споразумения ще трябва да бъдат само от името на ЕС и 
ще трябва да получат одобрението на Европейския парламент, преди да започнат да се 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room?contentType=committee&keywordValue=INTA
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прилагат. Съвместимостта със СТО, запазването на нашата собствена регулаторна 
независимост, както и приносът за по-устойчива търговия ще бъдат ключови 
съображения при оценката от страна на Европейския парламент на двете споразумения. 
Готови сме да предприемем бързи действия в зависимост от резултатите от срещата на 
високо равнище.“

Контекст
Председателят на Европейския съвет Шарл Мишел и председателят на Европейската 
комисия Урсула фон дер Лайен, представляващи ЕС, ще се срещнат с президента на 
САЩ Джо Байдън във Вашингтон за 27-ата среща на високо равнище между ЕС и 
САЩ на 20 октомври. Последната среща на високо равнище между ЕС и САЩ се 
състоя в Брюксел на 15 юни 2021 г. В резолюция, приета през септември, Парламентът 
призова Комисията да уведоми правителството на САЩ, че споразумение относно 
минералите от критично значение следва да се разглежда само като една от първите 
стъпки за справяне с всички опасения на ЕС във връзка с нерешените търговски 
търкания в отношенията между ЕС и САЩ.

Допълнителна информация:
Кабинет на г-н Бернд Ланге (S&D, Германия), председател на комисията по 
международна търговия, електронна поща: bernd.lange@europarl.europa.eu, тел.: +32 
228 45 555

https://www.europarl.europa.eu/meps/bg/1909/BERND_LANGE/home
https://www.europarl.europa.eu/committees/bg/inta/home/highlights
https://www.europarl.europa.eu/committees/bg/inta/home/highlights
mailto:bernd.lange@europarl.europa.eu

